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افزایش موارد کرونا در برخی شهرهای 
کشور

شدت بیماری خفیف است
عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا 
و  زرد  شهرهای  افزایش  چرایی  تشریح  ضمن 
برخی  اینکه  گفت:  کشور،  در  کرونا  نارنجی 
شهرها نارنجی و زرد می شوند، شاید دلیل بر 
این باشد که داریم وارد یک پیک می شویم؛ البته 

هنوز قضاوت درباره این مسائل سخت است. 
با  گفت وگو  در  طباطبایی  احمد  سید  دکتر 
ایسنا، درباره وضعیت کرونا در کشور و چرایی 
افزایش شهرهای زرد و نارنجی، گفت: در کشور 
را  افزایشی  آمار  و شهرها  مناطق  برخی  در  ما 
وزارت  رنگ بندی  اساس  بر  می کنیم.  مشاهده 
بهداشت نیز تعداد شهرهای نارنجی و زرد بیشتر 
شده است. البته هرچند که هنوز شهر با رنگ 
قرمز کرونایی در کشور نداریم، اما در مجموع 
مقداری افزایش در برخی شهرها دیده می شود.
روند کلی شیوع کرونا در کشور کاهشی است

وی افزود: البته شرایط کنونی کرونا در مقایسه 
و  بهتر شده  بسیار  دو سال گذشته  یا  یک  با 
با  اطفال  در حیطه  است.  کمتر  بسیار  شیوع 
اینکه همچنان موارد کرونا را به صورت تک گیر 
عوارضی  خوشبختانه  اما  می کنیم،  مشاهده 
دیده  اطفال  در  گذشته  سال  در  که  شدیدی 
می شد، امسال دیده نمی شود و از نظر شیوع 
هم روند کلی کاهشی بوده و شیوع کمتر است.  

کرونا همچنان یک تهدید محسوب می شود
طباطبایی با بیان اینکه هنوز نمی توان کمربند 
کرونا  قبال  در  را  خودمان  محافظتی  و  ایمنی 
برداریم، گفت: کرونا همچنان تهدید محسوب 
عفونت های  موازات  به  همچنان  و  می شود 
تنفسی دیگر که در کشور شایع است، می تواند 
شایع باشد. پیش از این دیده ایم که کرونا علائم 
متفاوت و مختلفی را اعم از علائم تنفسی تا 
علائمی  مواقع  برخی  حتی  و  گوارشی  علائم 
در  است.  کرده  ایجاد  را   ... و  تشنج  مانند 
مواردی به راحتی هم نمی توان این علائم را به 
کرونا منتسب کرد. در عین حال شاید به دلیل 
کاهش شیوع بیماری، میزان انجام تست ها نیز 
داد: افراد  ادامه  است.طباطبایی  یافته  کاهش 
کامل  را  کرونا  علیه  واکسیناسیون شان  باید 
کنند و افراد در معرض خطر مانند سنین بالا یا 
مبتلایان به بیماری های زمینه ای، حتما واکسن 
یادآور کرونا را تزریق کنند.  طباطبایی با بیان 
اینکه علی رغم کم بودن شیوع، اما در مناطقی 
افزایش موارد داریم و به همین دلیل شهرهای 
گفت:  است،  یافته  افزایش  نارنجی  و  زرد 
با کشورهای پیشرفته تعداد  البته در مقایسه 
تست هایمان کاهش یافته است و ممکن است 
برخی بیماران شناسایی نشوند. بنابراین شاید 
یکی از دلایلی که آمارمان زیاد نیست، این است 
که انجام تست هایمان کاهش یافته است. با این 
حال خوشبختانه بر اساس آنچه که ما در مراکز 
بستری می بینیم، شدت بیماری خفیف است.  

وی با بیان اینکه تقریبا در تمام مراسمات، 
از  نگرانی  مناسبت ها  و  تعطیلی ها  تجمعات، 
و  رفت  افزایش  دلیل  به  کرونا  موارد  افزایش 
آمدها، سفرها و ... وجود دارد، اظهار کرد: با 
این حال برخلاف سال های گذشته بروز و ظهور 
بیماری آنقدر واضح نبود. با این حال باید رعایت  

پروتکل های بهداشتی انجام شود.
احتمال بروز پیکی جدید

جدیدی  موج  بروز  احتمال  درباره  طباطبایی 
از کرونا در کشور، گفت: هنوز آمارهای وزارت 
عمدتا  بلکه  است،  نشده  صعودی  بهداشت، 
یکنواخت  گذشته،  ماه  تا شش  پنج  طی  آمار 
بوده و افزایش چشمگیری نداشته است. با این 
حال اینکه برخی شهرها نارنجی و زرد می شوند، 
یک  وارد  داریم  که  باشد  این  بر  دلیل  شاید 
این  البته هنوز قضاوت درباره  پیک می شویم. 
مسائل سخت است. تنها موضوع بحث رعایت 
پروتکل هاست. بنابراین نمی توان به طور دقیق 
پیش بینی کرد. با این حال احتمال دارد وارد یک 
پیک جدید شویم، اما باید رعایت پروتکل های 
بهداشتی به ویژه در نوروز که دید و بازدیدها 

بیشتر می شود را داشته باشیم.

تشکیل یگان حفاظت بوستان های شهر 
تهران

 ورود زنان به یگان حفاظت 
شهرداری تهران

از  تهران  شهرداری  حفاظت  یگان  فرمانده 
تشکیل یگان حفاظت بوستان های شهر تهران با 
هدف ایجاد فضایی امن و آرام برای شهروندان 
در بوستان های تهران خبر داد. سرهنگ هادی 
با  چهارشنبه  روز  خبری  نشست  در  موسوی 
اشاره به قدمت چندین هزار ساله شهر تهران، 
گفت: یگان حفاظت شهرداری تهران در سال 
۱۳۹۰ آغاز بکار کرد. این یگان وظیفه مراقبت و 
حفاظت از تاسیسات، اماکن و اموال شهرداری 
تهران را بر عهده دارد و بخشی از بدنه این یگان 
را نیروهای انتظامی و بخش دیگر را نیروهای غیر 
نظامی تشکیل می دهند. یکی از مشکلاتی که از 
گذشته در یگان حفاظت وجود داشته، نداشتن 
کارت ضابطیت ویژه بوده که در خرداد ماه سال 
جاری این کارت ضابطیت به نیروهای انتظامی 
یگان تحویل داده شد و قرار بر این شد تا احکام 
تاکید  اجرایی شود.وی  نیروها  از طریق همین 
کرد: ماموریت ما در سطح شهر تهران پیشگیری 
و ایجاد امنیت است و حفاظت از ۱۳ بوستان 
تهران بر عهده یگان حفاظت قرار داده شده که 
بر همین اساس یگان حفاظت سازمان بوستان ها 

را تشکیل دادیم.
وی در پاسخ به سوالی در خصوص ضرب و 
شتم نیروهای یگان حفاظت در عملیات ها گفت: 
در راستای ضرر و زیان ها خیلی ها می خواهند که 
از خود دفاع کنند و حمله به ماموران چه در 
یگان حفاظت شهرداری و چه در سایر یگان های 
انتظامی رخ می  دهد و عادی است. در بسیاری 
از جاها اراذل و اوباش می آیند و برای جلوگیری 

از حکم قضایی با نیروها درگیر می شوند.
حفاظت  یگان  تشکیل  خصوص  در  وی 
بانوان نیز تاکید کرد: در راستای اجرای احکام 
قضایی بخشی از افراد بانوان هستند و این افراد 
انجام می دهند. برای جلوگیری  مقابله هایی را 
از بروز مشکل و چالش ها به دنبال بکارگیری 
برنامه  این  ابتدای  در  و  هستیم  بانو  نیروهای 
نیز حدود ۲۰۰ نفر جذب خواهند شد. به گفته 
فرمانده یگان حفاظت شهرداری تهران ، در این 
راستا در ساختار یگان عدم حضور یگان بانوان 
مورد بررسی قرار گرفت و شهردار تهران موافقت 
کرد که با تصویب شورای شهر یگان حفاظت 
بانوان نیز در شهرداری تشکیل شود. در حال 
حاضر آموزش به این نیروها آغاز شده تا آنها را 
نیز به عنوان ضابط خاص وارد شهر کنیم. برای 
بکارگیری نیروها در یگان حفاظت باید نیروها 
رسمی باشند و با فراجا قراردادهای آموزشی بسته 

شده است.
فرمانده یگان حفاظت شهرداری تهران با اشاره 
به اینکه در تهران ۹ بوستان بانوان وجود دارد 
بهره  نیز  بانوان  یگان حفاظت  از  باید حتما  و 
گرفت تا از بروز مزاحمت در پارک ها برای بانوان 
جلوگیری کرد، افزود: یگان حفاظت مترو نیز در 
سال آینده تقویت خواهد شد و هم در بحث 
ایجاد مزاحمت ها برنامه جامع  دستفروشان و 
و کاملی خواهیم داشت. وی درباره پلیس مترو 
نیز افزود: پلیس مترو باید وجود داشته باشد 
و پلیس وظیفه تخصصی خود را انجام می دهد 
مترو  اماکن  و  تاسیسات  از  مراقبت  وظیفه  و 
مترو ۱۶  یگان حفاظت است. در حوزه  با  نیز 
ماموریت بر عهده یگان حفاظت و ۲۲ ماموریت 
در حوزه پلیس مترو است. بی تردید وظیفه ما 
شهروندان  برای  امنیت  برقراری  بوستان ها  در 
است بر همین اساس گشت زنی های خود را در 
سطح بوستان ها انجام می دهیم و در نوروز نیز 
این گشت زنی ها با قوت ادامه خواهد داشت. 
فرمانده یگان حفاظت شهرداری تهران در پاسخ 
به سوالی در خصوص برنامه ویژه یگان حفاظت 
برای بوستان دانشجو چگونه خواهد بود، افزود: 
جلساتی با فرماندهان بوستان ها برگزار کردیم و 
برنامه هایی ابلاغ شده است. امیدواریم با تقویت 
آسیب ها  این  پوشش  سراغ  به  حفاظت  یگان 

برویم و محل امنی را در بوستان ها ایجاد کنیم.

دیگر،  شهرهای  برخی  و  بروجرد  و  قم  از  پس 
مسمویت  خبرهای  و  تصاویر  شنبه  سه  روز 
دختران دانش آموز در پردیس منتشر شد و روز 
چهارشنبه نیز ابتدا از دو دبیرستان دخترانه یکی در 
تهرانسر )غرب تهران( و دیگری دبیرستان دخترانه 
تهران(  )شرق  نارمک  منطقه  در  زرازوند  سیاوش 
آموز منتشر شد  خبر مسمومیت دختران دانش 
و نیروهای اورژانس به محل اعزام شدند و سپس 
این روند بال افزایش تعداد مدارس گسترش یافت.
 روز چهارشنبه به تهران رسید و در ادامه ماجرای 
مسمومیت های سریالی دانش آموزان، صبح امروز 
دخترانه ای  دبیرستان  دانش آموزان  از  تعدادی 
گزارش  به  شدند.  مسمومیت  دچار  تهرانسر  در 
فارس، والدین دانش آموزان انتشار نوعی اسپری 
در مدرسه را دلیل مسمومیت دانش آموزان عنوان 
کرده اند. گفتنی است هم اکنون نیرو های اورژانس 

به محل اعزام شده اند.
که  شد  گفته  نیز  خبر  این  از  پس   کمی 
در  دبیرستان دیگر  یک  دختر  دانش آموزان 

تهرانپارس دچار مسمومیت شدند. 
دبیرستان  دانش آموزان  که  می شود  گفته 
ترکیدن  شبیه  صدایی  تهران   ۴ منطقه  امت در 
استشمام  را  بویی  بعد  و  شنیده  راهرو  از  بمب 
صدا  که این  البته گفته  مدرسه  کرده اند. مدیر 
از کلاس ها بوده که دانش آموزان  مربوط به یکی 
گرفته بودند.  تولد  همکلاسیشان   برای 
گفته می شود که دانش آموزان دبیرستان امت در 
منطقه ۴ تهران صدایی شبیه ترکیدن بمب از راهرو 

شنیده و بعد بویی را استشمام کرده اند. 
مربوط  صدا  این  که  گفته  البته  مدرسه  مدیر   
برای  دانش آموزان  که  بوده  کلاس ها  از  یکی  به 

همکلاسیشان تولد گرفته بودند.
که  بیان می شود  در حالی   البته  این سخنان 
آموزان  دانش  های  مسمومیت  بودن  عمدی 
مدارس دخترانه در برخی شهرهای کشور از سوی 
شد؛  تایید  مجلس  نمایندگان  و  بهداشت  وزارت 
مسئولان مربوطه هیچ توضیح روشنی درباره این 
مسمومیت ها ارائه نکرده اند و شواهد نیز نشان می 
دهد که هیچ اقدام محافظتی و کنترلی نیز برای 

حفاظت از مدارس صورت نگرفته است.
در همین حال نوری وزیر آموزش و پرورش خبر 
داد که در جلسه امروز هیات دولت تصمیم گرفته 
دانش آموزان  تا در مورد مسمومیت سریالی  شد 
و  تشکیل  جلسه ای  کشور  وزارت  محوریت  با 

اطلاع رسانی صورت بگیرد. 
یوسف نوری وزیر آموزش و پرورش در حاشیه 
خبرنگاران  جمع  در  دولت  هیات  امروز  جلسه 
بین  موضوع  این  اینکه  دلیل  به  داشت:  اظهار 
بخشی است، در دولت تصمیم بر این شد که با 
محوریت وزارت کشور جلسه ای تشکیل و اطلاع 
رسانی صورت گیرد. وی خاطرنشان کرد: در مورد 
اینکه این موضوع سیاسی است، چیزی نمی دانم و 
در جلسه امروز قرار بر این شد تا موضوع بررسی 

شود.
منادی، رئیس کمیسیون آموزش مجلس نیز در 
آزمایش های  نتیجه  اساس  بر  گفت:  باره  همین 
در  منتشرشده  سم  در   N۲ گاز بهداشت،  وزارت 

مدارس قم وجود داشت.
حدود ۱۰۰ روز از بروز مسمومیت های زنجیره ای 
می گذرد؛  مختلف  مدارس  در  دانش آموزان 
آغاز  قم  دخترانه  مدارس  از  که  مسمومیت هایی 
شد و دامنه آن به شهرهای دیگری چون بروجرد 
والدین  نیز  امروز  است.  دیگر رسیده  و شهرهای 
در  مدرسه ای  در  فرزندان شان  مسمومیت  از 
ایسنا،  به گزارش  تهرانسر خبر می دهند.   محله 
در  کنون  تا  نامعلوم  منشاء  با  گازی  استنشاق 
حدود ۵۰ مدرسه تکرار و بالغ بر ۳۵۰ دانش آموز 
مشکوک  علائم  است.  بروز  کرده  خود  گرفتار  را 
به مسمومیت اعم از بی حالی، ضعف، مشکلات 
از  دانش آموزانی   ... و  گرفتگی عضلانی  تنفسی، 
شهرهای مختلف را در روزهای ۹ آذر، ۲۲ آذر، ۸ 
بهمن، ۱۲ بهمن، ۱۶ بهمن، ۱۷ بهمن، ۲۳ بهمن، ۲ 
اسفند، ۳ اسفند، ۶ اسفند، ۷ اسفند و ۹ اسفند 

راهی بیمارستان کرده است.
گروهیِ  مسمومیت های  بروز  حالی  در 
دانش آموزان در استان قم موجب نگرانی خانواده ها 
مدارس  ابتدایی  هفته های  در  حتی  و  بود  شده 
این استان چند روزی تعطیل شدند تا به موضوع 
و  مذکور  اتفاقات  تداوم  با  اما  شود،  رسیدگی 
ملی  ابعاد  موضوع  مشخص،  نتیجه  به  نرسیدن 
پیدا کرد و از نمایندگان مجلس گرفته تا اعضای 
کابینه دولت، دادستانی و فراجا اظهاراتی در این 
زمینه مطرح و از بررسی موضوع به صورت ویژه 

خبر دادند.
در این میان مواردی چون ماندگاری علائم، فلج 
شدن یا مرگ دانش آموزان نیز نقل می شد که 

به نگرانی خانواده ها دامن زده بود که وزیر آموزش 
و پرورش در روز  ۲۶ بهمن ماه این شایعات را رد 
کرد و گفت که »شایعات موج های رسانه ای خارج 
از کشور در این موضوع نگرانی برخی خانواده ها 
را به همراه داشت. در این خصوص تلفات جانی 
نداشتیم، اما برخی شایعه کرده اند که دانش آموزان 
فلجی  همچون  عوارضی  دچار  یا  کرده اند  فوت 
هیچ  می شود.  تکذیب  شایعات  این  که  شده اند 
دانش آموزی در این ماجرا فوت نکرده است. برخی 
خانواده ها نیز به علت انتشار شایعات نگران عواقب 
و اثرات بعدی مسمومیت و استشمام بو بودند که 

این موضوع هم رد شده است«.
دانش آموزان،  مسمومیت  گذشته  روز   ۱۰ در 
از موضوعات پررنگ خبری در رسانه ها بود  یکی 
برای  موضوع  به  ورود  از  بسیاری  دستگاه های  و 

رسیدگی های بیشتر خبر دادند.
پیگیر مسمومیت دانش آموزان  بهداشت  وزارت 

است
هشتم  روز  در  پرورش،  و  آموزش  وزیر 
درباره  خبرنگاران  سوال  به  اسفندماه درپاسخ 
مسمومیت ها به این جمله بسنده کرد که »وزارت 
طریق  از  را  نتیجه  و  هستند  آن  پیگیر  بهداشت 
پایانی  هفته  در  کرد.«  خواهند  اعلام  رسانه ها 
نماینده  عنوان  به  که  بهداشت  وزیر  ماه،  بهمن 
تشکیل  از  آنجا  در  و  قم شد  استان  راهی  دولت 
بروز  علت  و  منشا  تعیین  برای  ویژه  کارگروهی 
مسمومیت های مذکور خبر داده بود، در نهایت در 
روز نهم اسفندماه نتایج بررسی های خود را اعلام 
باره گفت که »سم بسیار خفیفی  این  کرد و در 
آموزان شده  دانش  در  باعث مسمومیت خفیف 
که البته عوارضی ایجاد نکرده است و جزئیات نوع 
سم و عوارض احتمالی بعدی آن، در آینده منتشر 

می شود.«
وی این را هم گفته است که »بررسی  اینکه سم 
از کجا می آید و... در حد وزارت بهداشت نیست. 
اظهارات در مورد عمدی بودن آن نیز به عهده ما 
نیست.  درمان این مشکل انجام می شود و تاکنون 

عارضه خاصی نداشته است.«
دادستان کل کشور: دستگاه اطلاعاتی و امنیتی 

به موضوع ورود پیدا کردند
حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری، 
دادستان کل کشور در روز اول اسفندماه در این 
بازه زمانی یک  اینکه در  به  باره گفت: »با توجه 
تا دو ماه شاهد حوادث مشابهی بودیم، احتمال 
دادیم عواملی در این عرصه اقداماتی انجام داده 
باشند. هر سه گزینه به نظر من رسید که یا قصور 
در آن است یا تقصیر هست یا ممکن است تعمدی 
در این موضوع باشد. دستگاه اطلاعاتی و امنیتی 
و دادستانی قم به این موضوع ورود پیدا کردند تا 
بوده هر چه زودتر  این کار موثر  اگر عواملی در 
شناسایی شوند و نگرانی خانواده ها برطرف شود.«

سم استفاده شده از سموم جنگی نیست  
و  آموزش  کمیسیون  رئیس  منادی،  علیرضا 
هفتم  روز  در  اسلامی  شورای  مجلس  تحقیقات 
بهداشت  وزیر  »معاون  اینکه  بیان  با  ماه  اسفند 

عمدی بودن مسمومیت دانش آموزان دختر را در 
قم تایید کرد که این خبر خوبی نبود؛ کمیسیون 
را  مساله  و  بود  ماجرا  این  پیگیر  ابتدا  از  آموزش 
پیگیری  اطلاعاتی  و دستگاه های  مربوط  وزرای  از 
سم  رسیده  اخبار  »طبق  است:  گفته  می کرد.« 
خطر  که  نیست  جنگی  سموم  از  شده  استفاده 
بالایی داشته باشد اما همین که اراده و فکر پلیدی 
به  سرزمین  این  بچه های  که  بوده  ماجرا  پشت 
خصوص دختران مان را از آموزش بازدارند خطر 
مهمی است و خبر بسیار بدی محسوب می شود 

باید تلاش کنیم تا ریشه ها را پیدا کنیم.«
برخی بدنبال مختل کردن آموزش دختران در 

مدارس هستند 
ماجرای  »در  است:  کرده  اضافه  همچنین  وی 
اغتشاشات اخیر عده ای به دلیل مصالح شخصی 
نام  به  کردند  دنیا سعی  در  و سیاست های خود 
حمایت از دختران جامعه ما موضوع را گسترش 
رسیده،  پایان  به  تازه  اغتشاشات  این  که  دهند 
ممکن است برخی از آن جبهه که نتوانستند برای 
ما مشکل ایجاد کنند در اینجا پیگیر مساله باشند 
تا آموزش دختران را در مدارس مختل کنند. کشور 
ما به شدت برای جایگاه بانوان ارزش قائل است به 
طوری که بیش از ۵۵ درصد از دانش آموزان ما 
دختر هستند و از ۱۰۰ هزار استاد دانشگاه ۳۸ تا 
۴۰ هزار نفر خانم هستند. زنان ایرانی منشاء اثرات 
مهم و دانشمندان بزرگ و فرهیختگان و ادیبان و 
هنرمندان و اساتید زیادی هستند.« حجت الاسلام 
هشتم  قضائیه  قوه  اول  معاون  مصدق،  محمد 
اسفندماه در این باره گفت: »دادستان قم به جد 
پیگیر است، البته تا این لحظه به نتیجه خاصی 

نرسیده اند.«
تشکیل کمیته ای حقیقت یاب برای پیگیری 

مسمومیت سریالی دانش آموزان
کمیته  رئیس  کوچی،  رشیدی  جلال  همچنین 
امنیت کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در 
روز هشتم اسفندماه از تشکیل کمیته ای حقیقت 
منظور  به  کشور  داخلی  امور  کمیسیون  در  یاب 
پیگیری مسمومیت سریالی دانش آموزان در قم و 

چندین استان دیگر خبر داد.
سخنگوی کمیسیون بهداشت مجلس:  علت دقیق 

مشخص نشده 
دو  مشترک  اسفندماه، جلسه  نهم  روز  در 
کمیسیون بهداشت و آموزش نیز با حضور وزرای 
وزارت  نماینده  پرورش،  و  آموزش  و  بهداشت 
بررسی  برای  بروجرد  و  قم  نمایندگان  و  اطلاعات 
و  شد  تشکیل  دانش آموزان  مسمومیت  موضوع 
زهرا شیخی، سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس شورای اسلامی در این باره گفته است: » 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گزارشی از بررسی ها 
و تعداد مراجعه کنندگان ناشی از مسمومیت ارائه 
دانش آموزان  شده،  اعلام  گزارشات  طبق  کردند، 
گازی  ماهیت سموم  با  دچار مسمومیت خفیف 
تا ۴۵ دقیقه  از ۱۵  آن معمولا  اثرات  شده اند که 
باقی می ماند و پایدار نیست و بعد از دقایقی اثرش 
اتفاق  این که مسمومیت  بین می رود. پس در  از 

بر  اما هنوز علت دقیق آن  افتاده، حرفی نیست 
اساس گزارشات مشخص نشده است.«

وزارت  گزارش   « که  است  کرده  اضافه  وی 
بهداشت به لحاظ علمی قابل تامل است و هنوز 
سایر  گزارش  ولیکن  دارد،  علمی  دقیق  کار  جای 
اقناع کننده نیست. در هر حال  دستگاه ها هنوز 
بررسی ها ادامه دارد و مجلس شورای اسلامی پیگیر 
است، چون برای ما جان دانش آموزان از همه چیز 

مهم تر است.«
رادان:  در حال شناسایی مظنونین احتمالی هستیم

همچنین  سردار احمدرضا رادان، فرمانده فراجا 
این موضوع خبر داده و گفته  به  پلیس  از ورود 
است که »تلاش و تحقیقات زیادی ازسوی پلیس و 
دیگر دستگاه ها در این زمینه انجام شده که منشاء 
و کانون این موضوع کشف شود و همکاران من در 
سازمان اطلاعات فراجا و دیگر بخش های انتظامی 
و همینطور دستگاه های دیگر در حال بررسی این 
موضوع و رسیدگی به پرونده هستند که امیدواریم 
بتوانیم به جای خوبی برسیم. هنوز فردی را در این 
پرونده دستگیر نکردیم و درحال شناسایی مظنونین 
گفته  هم  را  این  ادامه  در  هستیم.«وی  احتمالی 
است که »همه دستگاه ها در حال تلاش هستیم تا 
مردم را از این نگرانی که برایشان ایجاد شده است، 
خارج کنیم، من مطمئن هستم که پیگیری های ما 
و دیگر بخش ها در این خصوص به نتیجه خواهد 
رسید. در حال حاضر اولویت ما یافتن منشاء این 
پرونده است و تا آن زمان درباره عمدی یا غیرعمدی 

بودن آن قضاوتی نخواهیم کرد.«
تکرار مسمومیت  دانش آموزان در مدارس تهرانسر 

و نارمک تهران صبح امروز 
به گزارش ایسنا، علی رغم شدت گرفتن پیگیری ها 
زمینه  در  مربوطه  نهادهای  و  از سوی دستگاه ها 
گذشته  هفته های  در  دختران،  مسمومیت های 
اذهان  در  بسیاری  شایعات  و  سوالات  ابهامات، 
مردم شکل گرفته و خانواده های بسیاری را نگران 
کرده است. در این میان اخبار غیررسمی از تکرار 
این حادثه در مدارس دیگری در منطقه تهرانسرو 
افزوده  نگرانی ها  بر  جاری  روز  در  تهران  نارمک 
است. والدین اطلاع دادند که به دلیل مسمومیت 
فرزندان شان به مدرسه فراخوانده شدند. ایسنا به 
جهت کسب اطلاعات رسمی از طریق دستگاه های 
مربوطه پیگیر این حوادث است تا ابعاد بیشتر این 

ماجرا مشخص شود.
در همین حال دیروز فارس مدعی شد که  ۳ نفر 
در رابطه با مسمومیت های مدارس بازداشت شده 
اند و  البته در گفت و گو با یک منبع آگاه نیز این 
خبرگزاری تصریح کرد که احتمال خرابکاری توسط 

شبکه نفاق را وجود دارد.
به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  وزیر  چنین  هم 
دخترانه  مدارس  در  زنجیره ای  مسمویت های 
این  درمورد  گفت:  کشور،  شهرهای  از  برخی  در 
است،  دستگاه  چندین  به  مربوط  که  موضوع 
امروز در حیاط دولت تصمیم گرفته شد و مسأله 
با محوریت وزیر کشور، ظرف امروز تا شنبه - ۱۳ 

اسفند - اطلاع رسانی خواهد شد.

مسمویت و حمله به مدارس و دانش آموزان با شدت بیشتر ادامه یافت

مدارس زیر ضرب حمله سمی
مسمومیت سریالی دختران دانش آموز که طی هفته های اخیر از مدارس قم آغاز شده و در بروجرد و چند شهر دیگر نیز گزارش شد.

در شرایطی 
که  چهل و 

نهمین مدرسه 
دخترانه 

طی 3 ماه 
گذشته درگیر 

مسمومیت 
می شود اما 

هنوز نه احدی 
برای این 

مسمومیت ها 
بازداشت شده 

و نه وزارت 
آموزش پرورش 

قصد اعلام 
وضعیت فوق 

العاده دارد

حفاظت  سازمان  زیستی  تنوع  و  طبیعی  زیست  محیط  معاون 
محیط زیست به تشریح سرنوشت »پیروز« پس از مرگ پرداخت. 
حسن اکبری در گفت و گو با ایسنا درباره سرنوشت »پیروز« پس 
از مرگ اظهار کرد: لاشه »پیروز« در تهران است. ابتدا لاشه او برای 
کالبدشکافی انتقال داده و برخی آزمایش های دامپزشکی لازم روی لاشه 
انجام سپس برای تاکسیدرمی پوست کنی شد.وی با اشاره به اندام های 
جنسی »پیروز« گفت: با مرکز ملی ذخایر ژنتیکی تفاهمنامه ای داریم 
بدین جهت با آن ها هماهنگ کردیم تا همزمان با کالبدشکافی اندام های 
جنسی او را بردارند و ذخیره کنند چراکه این اندام ها ارزشمند هستند 
و در آینده در صورت نیاز می توان از آن ها استفاده کرد. به عبارتی ژن 

»پیروز« تا همیشه حفظ خواهد شد.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط 
باشد  نگذشته  از مرگ حیوان  بسیاری  زمان  اگر  داد:  ادامه  زیست 
می توان اندام های جنسی را برداشت کرد. آن ها را در شرایط خاص 
و دمای مناسب نگهداری می کنند تا در آینده قابل استفاده باشد.

وی درباره گزارش های مربوط به »پیروز« توضیح داد: اکنون در حال 
دریافت گزارش های تکمیلی پزشکی و کالبدگشایی »پیروز« هستیم. 
می توانیم  آن  از  پس  اما  است  زمان بر  کمی  نیز  پاتولوژی  گزارش 
اطلاع رسانی کاملی را از روند انجام شده درباره او ارائه دهیم.اکبری 
در پایان درباره اظهارنظرهایی متفاوت در زمینه بیماری های »پیروز« 

گفت: این مطالب مربوط به اطلاعات پزشکی حیوان است. بدین جهت 
وقتی از افراد مختلف که تخصص پزشکی ندارند، سوال می شود جز این 
تناقضات نتیجه دیگری ندارد. ما در حال تهیه یک گزارش کامل هستیم 
تا افرادی از گروه های مردمی و فعالان محیط زیست که واقعا به دنبال 

حقیقت هستند بتوانند از جریان مطلع شوند.
به گزارش ایسنا »پیروز« به همراه دو توله یوز دیگر ۱۱ اردیبهشت ماه 
به روش سزارین از »ایران« - ماده یوز در اسارت - در پارک ملی توران 
متولد شد و تنها او زنده ماند که در پارک پردیسان از او نگهداری می شد. 
پنجشنبه شب )۴ اسفندماه( دستگاه گوارش »پیروز« دچار مشکل شد 
و دفع نداشت بنابراین به بیمارستان دامپزشکی مرکزی انتقال داده شد. 
معاینات لازم انجام شد و با حال مساعد به پارک پردیسان برگشت 
اما شنبه )۶ اسفند( دوباره به علت وضعیت نامساعدی که داشت به 
بیمارستان منتقل شد.دوشنبه عصر )۸ اسفند( به علت شرایط نامساعد 
رئیس   - مرادی  امید  گفته  به  اما  انجام شد  دیالیز صفاقی  او  برای 
بیمارستان دامپزشکی مرکزی - با توجه به آغاز دیالیز کراتین خون او به 
پایین تر از ۱۱ رسید و حیوان دیشب از جایش بلند شد و به وضعیت 
او خیلی خوشبین بودیم اما متاسفانه حیوان در نهایت از دست رفت. 
همچنین به گفته غلامرضا ابدالی - مدیرکل دفتر حفاظت و مدیریت 
حیات وحش سازمان محیط زیست - »پیروز« از ابتدای تولد مشکلات 

گوارشی و نارسایی کلیوی داشته اما با آن مدارا می کرده است.

غلامرضا ابدالی روز چهارشنبه در گفتگو با خبرنگار محیط زیست 
ایرنا افزود: تصمیم گرفته شد تا جسم پیروز تاکسیدرمی و برای همیشه 
ماندگار شود. وی اظهارداشت: همچنین قرار است همراه با کالبدشکافی 
یک سری از اندام های جنسی حیوان نیز در بانک ژن نگهداری شود تا 

ژن پیروز برای همیشه محفوظ بماند.
مدیر کل دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش سازمان حفاظت 
محیط زیست در پاسخ به اینکه آیا اکنون پیروز کالبدشکافی شده است، 

گفت: کالبدشکافی پیروز را دانشگاه تهران انجام می دهد.
۱۰ اردیبهشت ماه امسال خبری منتشر شد که دوستداران محیط 
زیست را بسیار خوشحال کرد اینکه سه توله یوز از ایران یوزپلنگ ایرانی 
که در توران در اسارت بود به روش سزارین صحرایی متولد شد، پدر 
این توله ها فیروز نام دارد که با هدف تکثیر در اسارت، از طبیعت زنده 
گیری شده بود و در نهایت سه توله یوز از فیروز و ایران به دنیا آمد، اما 
مادر توله ها را تحویل نگرفت، از این رو مسوولان سازمان محیط زیست 
مجبور شدند که توله ها را دشتی بزرگ کنند، اما بنا به دلایلی اولین 
توله یوز در ۱۴ اردیبهشت یعنی سه روز پس از به دنیا آمدن تلف شد، 
دیری نپایید که دومین توله هم در ۲۸ اردیبهشت ماه تلف شد بنابراین 
تمام امید ها به توله سوم که پیروز نام گرفت بسته شد؛ پیروز هم ۱۰ 
ماه زندگی کرد، اما این حیوان هم روز گذشته به علت نارسایی کلیوی 

زنده نماند و تلف شد.

پسر ایران هنوز برای ایران مفید است
وز« پس از مرگ  سرنوشت »پیر


